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§ 14 
Remissvar - Remiss av Stadsövergripande trädmål. Svar 
på uppdrag från kommunfullmäktige  
BRO 2022/237 
 

Beslut  
Nämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I kommunfullmäktiges budget 2020 fick trafiknämnden i uppdrag 
att i samarbete med miljö- och hälsoskyddsnämnden och 
kommunstyrelsen ta fram ett stadsövergripande trädmål. Ansvaret 
för att plantera och sköta om stadens träd är fördelat mellan olika 
förvaltningar och bolag. 
 
Träd bidrar med en rad ekosystemtjänster, till exempel att mildra 
effekterna av skyfall och värmeböljor, att bibehålla en god 
luftkvalitet och att stärka den biologiska mångfalden. Stadens arbete 
med träd spelar därmed en viktig roll i att uppnå intentionerna i en 
rad olika styrdokument i staden. 
 
Trafiknämnden och miljö- och hälsoskyddsnämnden föreslår två 
trädmål: 
1. För varje träd som tas ned på gator, torg och i anlagda parker, ska 
staden plantera två nya träd. 
 
2. På stadens gator och torg ska krontäckningsgraden öka. 
 
Bromma stadsdelsförvaltning ställer sig positiv till förslagen i 
remissen. Förslaget om riktlinjer avseende att återplantera två träd 
mot ett fällt träd kommer att innebära kostnadsdrivande 
konsekvenser för stadsdelarna. För Bromma stadsdelsförvaltning 
innebär det en uppskattad kostnadsökning motsvarande 2,0 mnkr 
per år inklusive garantiskötsel. Det är därför angeläget att det finns 
centrala medel tillgängliga vilka kan erhållas för att täcka de ökade 
kostnaderna för en stadsdelsnämnd. Om det inte tillkommer några 
medel för de ökade kostnaderna kan det innebära andra negativa 
effekter på parkskötseln eftersom man då måste omprioritera inom 
givna ramar. 
 
  
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
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Beslutsgång 
Ordföranden Johan Paccamonti (M) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Ordföranden Johan Paccamonti m.fl. (M), Hanna Wistrand (L), 
Svante Thorell (MP) och Adam Rosberg (C) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 
 
Den grönblå majoriteten välkomnar Trädplanen och instämmer i 
förvaltningens svar. 
 
Det är angeläget att det finns framtida centrala medel avsatta för 
detta, men vi önskar också peka på att redan nu avsatta klimatmedel 
kan sökas då trädplantering uppfyller många ekosystemtjänster och 
har stor positiv betydelse för klimatanpassning. Även de centralt 
avsatta medlen för praktiskt genomförande av de lokala 
åtgärdsprogrammen (LÅP) för recipienter i stadsdelen bör kunna 
användas. Detta då trädplanteringar har stor positiv effekt på 
omhändertagande och rening av dagvatten i de avrinningsområden 
som omger vattendrag och sjöar i Bromma. 
 
Ersättaryttrande 
Mario Moya (KD) instämmer i särskilt uttalande från ordföranden 
Johan Paccamonti m.fl. (M), Hanna Wistrand (L), Svante Thorell 
(MP) och Adam Rosberg (C). 
 
Handlingar i ärendet 

 863232 (Godkänd - R 2) Remissvar - Stadsövergripande 
trädmål 

 BRO 2022/237-1.1 Stadsövergripande trädmål. 
Protokollsutdrag och tjänsteutlåtande 
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